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Az emmauszi tanítványok

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 
Szentmise bevezetése

Isten hozta a Testvéreket!
Örülök, hogy legalább ennyien együtt vagyunk. Ezeket a többnapos szüneteket csak istentelen
napoknak hívom, mert ilyenkor elindul a világ azon a címen, hogy pihenni kell. Attól félek,
hogy  Isten  kimarad  ebből  az  elindulásból.  Mi  lesz  a  lelkünkkel?  Fájdalom,  de  ez  a
kereszténységünk gyöngesége is. Annyit tudunk tenni, hogy mi itt vagyunk és imádkozunk!

Ezen  a  napon  különösen  az  édesanyákra  gondolunk.  A  szentmisét  is  meghalt  és  élő
édesanyákért ajánljuk fel. Azokra gondolunk, akik már nincsenek mellettünk, de mindvégig
édesanyáink  maradnak  és  azokra,  akik  élnek  és  gazdagítanak  bennünket.  Nézzünk
önmagunkba  és  mindenki  fogalmazza  meg  köszönetét,  háláját,  mert  az  ember  ebben  az
esetben az életet köszöni meg!

Szentbeszéd
Az Egyház a mai szentmise könyörgésében ezt fogalmazta meg:

„Örvendezzünk, mert Isten visszaadta lelkünk fiatalságát!”

Ez valóban ok  az  örvendezésre,  mert  nagyon jól  tudjuk,  hogy a  lélek  és  test  kapcsolata
egészen sajátos. Fiatal testben élhet elfáradt lélek és idős testben élhet nagyon is fiatal lélek.
Isten a lélek felől értelmez mindent! Az ember a lélek felől él,  a test  csak követi  a lélek
utasításait, vágyait. Sajnos az esetek többségében azért inkább a test vágyai érvényesülnek. 

A mai vasárnap a lélek örömére hívja fel figyelmünket
Ezzel  szemben  azt  olvassuk  az  evangéliumban,  hogy  a  két  apostol  már  húsvét  reggelén
otthagyja Jeruzsálemet. Akár azt is mondhatnánk ezen a reggelen: Jó reggelt búbánat! 

Francoise Sagannak van egy csodálatos regénye, amit 18 éves korában írt és ezzel az első
írásával  világhírre  tett  szert.  Ennek  a  regénynek  a  címe:  Jó  reggelt búbánat! Egy  fiatal
lányról szól, akinek a magatartásán, gondolkodásán keresztül tükröt állít a társadalomnak, az
emberiségnek ez a fiatal  író.  Ez a  lány nem tudott  mit  kezdeni  a  csalódásaival,  azokat  a
feszültségeket  nem tudta  feloldani,  amik  az  elégedetlenségéből  származtak  és  elkötelezte
magát  a  búbánattal.  Minden  reggelt  ezzel  kezdett:  Jó  reggelt  búbánat!  Ez  nemcsak  az  ő
korának problémája, ez korábban is, ma is és a jövőben is nagy-nagy kérdés lesz!

Az  egész  kereszténység  ezzel  a  lelkülettel  hadakozik,  ezt  a  fajta  gondolkodást  száműzni
akarja ebből a világból! Viszont életképről van szó. Ez a fiatal író azt a gondolatot járja körül,
- amiről a húsvéti időben többször is gondolkodtunk - hogy 

az élet tragédia, mindenképpen dráma! 
Az ember akkor kezd emberi életet élni, 
amikor e fölé tud valamiképpen emelkedni!
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Ez a két apostol - aki mihamarabb megy el Jeruzsálemből, - a csalódások, megpróbáltatások,
bajok miatti emberi életünk megjelenítői. Összeomlott minden  - legalábbis az ő lelkükben -
és mennek Jeruzsálemből, a szentek, az istentiszteletek városából, a szent helyről, mennek
vidékre, egy pici településre Emmauszba, hogy magukba zárkózzanak. Ez rossz válasz! 

A megpróbáltatásokra, gondokra, bajokra ez a rossz válasz, 
hogy az ember elmenekül, otthagyja azt a világot, 
ahol a megpróbáltatásaival szembesül és úgy gondolja, 
hogy a megoldás az, amikor bezárkózik önmagába, 
bezárkózik egy olyan elszigetelt világba, 
amely szerinte megmenti az életét.
Krisztus után, a keresztény igazságok világában
ez a legnagyobb tévedés!

A  húsvéti  ünnepekben  többször  előjött  ez  a  fogalom,  az  idei  húsvéton  különösen
foglalkoztatott ez a gondolat, hogy mi az ember menekülési útja? Biztos, hogy nem ez az út,
amely Jeruzsálemből Emmauszba vezet! 

Az ember menekülési útja Jézus útja,
amit Jézus mutat, amikor azt mondja: 
Én vagyok az út, jöjjetek utánam!
Ez mit jelent? Ez a szeretet útja! 

A szeretet útja azt jelenti,
 hogy az ember elindul önmagából

és ezen az úton elérkezik a másik emberhez!
Ez az élet útja!

A szeretet útja az élet útja, Krisztus útja!
Miközben az ember a szeretet útján jár, megismeri önmagát, adottságait, lehetőségeit! Olyan
étékeket fedez föl, amik soha nem jönnek elő, ha nem teszi meg ezt a lépést, hogy elindul a
maga  egyéni  világából  a  másik  ember  felé!  Amikor  a  másik  emberrel  találkozik,  akkor
döbben rá, hogy mire is képes! 

Mennyi örömet tud szerezni 
a másik embernek és ez által önmagának is!
Mekkora lehetőség az, hogy az ember 
a másikkal együtt hordozza terhét!

Amikor ezt a terhet hordozza, 
akkor ő maga egyre több erőt nyer!

Ez az élet útja! Ez Krisztus útja!

A mai evangélium nagyon fontos igazságokra nyitja fel szemünket!

Három fontos üzenete van:

Krisztus követei vagyunk
Krisztussal való találkozásunk egy érési folyamat
Krisztussal való találkozásunk egy bensőséges élmény
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Krisztus követei vagyunk
A mai  evangéliumban,  egy búbánatos  reggelen  az  apostolok  otthagyják  Jeruzsálemet,  azt
hiszik, hogy a megoldást megtalálják, amikor magukba zárkóznak, mindent a hátuk mögött
gondolnak. Nagy tévedés! 

Aki igazán keresztény, az nem Krisztus önkéntese,
Krisztusnak nincsenek önkéntesei! 
Krisztusnak küldöttei vannak, követei vannak! 
Azok a követei, akiket Ő választ! 

Akiket Krisztus formál és alakít, alakítja a gondolkodásukat!
Krisztus, amikor úgy gondolja, akkor elindítja őket,

hogy menjenek és tegyenek tanúságot Róla!

Tegyenek tanúságot a hallottakról, tapasztaltakról! Ez azt jelenti, hogy ettől kezdve a krisztusi
értékek, a krisztusi igazságok jelennek meg általunk! Ez értelmet ad az életünknek! Aki csak a
saját egyéni életének akar értelmet adni, az mindent elhibáz! 

Csak akkor lehet értelme az életünknek,
ha a krisztusi szellemben mások életét akarjuk szolgálni!

Krisztus küldi mindazokat, akik az ő közelében átalakultak, más emberré lettek! Fölismerték,
hogy az életüket nem tarthatják meg maguknak! A mai történetnek ez az egyik üzenete.

Krisztussal való találkozásunk egy érési folyamat
Aki Krisztussal találkozott, az egy érési folyamat kezdetén van! A megtérés kezdő lépéseit
teszi! A megtérés azt jelenti, hogy az ember nem zárkózhat be magába! 

Aki Krisztussal találkozott, aki Krisztushoz tartozik, 
az nem élhet magának, 
az nem fordíthat hátat az embereknek és a világnak! 
Az nem gondolhatja azt, hogy a maga útját járhatja! 

Krisztus nem kényszerít erre az útra,
csak fölkínálja, hogy ez az élet útja!

Akinek nincsenek ilyen kapcsolatai, az teng-leng ebben a világban. Senkit nem keres, magát
meg nem találja meg. 

Krisztussal való találkozásunk egy bensőséges élmény
Rendkívül fontos a mai evangéliumi történet harmadik üzenete. Ha valóban találkozik valaki
Krisztussal, akkor az csak bensőségesen lehetséges! Az apostolok szeme a kenyértörésben
nyílt  ki  igazából,  addig  értetlenkedtek,  hitetlenkedtek.  Miért  kellet  mindezt  elszenvednie
Krisztusnak? 

Aki Krisztushoz tartozik, az fölismeri, 
hogy Istennek terve van a világgal!
Ez a terv azt jelenti, hogy ebben az isteni tervben 
helye van az örömnek és helye van a szenvedésnek!
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Krisztus  világosan arról  beszélt  nekik  az  úton:  Nem tudjátok,  hogy a  Messiásnak ezeket
kellett elszenvednie, ez által megváltani az emberiséget és így bemennie dicsőségébe? 

Nem tudjuk egymást megváltani, csak akkor, 
ha egymásért készek vagyunk szenvedni, 
ha egymásért készek vagyunk áldozatot hozni! 
Ezekben az áldozatokban, ezekben a szenvedésekben 
folytatódik a világ megváltása! 

Ez beletartozik az Isten tervébe!

Az nem isteni terv, hogy rózsaszín világot képzelünk el, ahol csak öröm van, csupa-csupa
élmény, meg jó. Ez naiv ábránd. Az emberi élet nem erről szól! Krisztus azért lett Emberré,
azért járta a mi utunkat, azért szenvedett és kész volt értünk meghalni is, hogy ezt az isteni
tervet  bemutassa!  Ebbe  az  isteni  tervbe  beletartoznak  a  mi  szenvedéseink,
megpróbáltatásaink, amiket általában egymásnak okozunk. Ne felejtsük el, ezeket a feleség, a
férj, munkatársa, gyereke, szülője, egyáltalán a másik ember okozza. 

Amikor  az  ember  fölismeri,  hogy  ezek  ellenére  össze  kell  tartoznunk,  mert  különben
elárulunk mindent, az életünket, akkor az ember arra a Krisztusra talál rá, aki kenyeret tör. Ez
a megtört kenyér mutatja meg az utunk folytatását!

Aki kenyeret tör a másiknak, az nem csupán enni ad neki,
az kiemeli az embert a sötétségből, az elszigeteltségből, a szomorúságából!

Ez a krisztusi út!

Testvérek! Jó reggelt mindenkinek, 
nem búbánatos, hanem örömteli reggelt, 
mert Isten visszaadja lelkünk fiatalságát! 

Aki akar, az ilyen fiatalos, lendületes, egymásért élő életutat járhat!
Én ezt ajánlom!

+  A M E N  +
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